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Přítomni:  J. Kranát (předseda), D. Cielontko, F. Čapek, M. Vaňáč; 
  S. Šimková (místopředsedkyně, distančně), V. Adamec, M. Kocanda, J. 

Tkáčik, F. Žilka; 
Hosté: J. Roskovec (děkan), P. Moskala (tajemník), P. Gallus (proděkan pro 

rozvoj), P. Bargár (koordinátor pro transformaci TSE), V. Fenclová 
(senátorka AS UK); 

Omluveni:  T. Landová, A. Matochová, K. Ptáčková. 
 
 
1. Rozšíření e-mailové adresy AS ETF 
 
J. Kranát uvítal přítomné, zvláště pak Viktorii Fenclovou, senátorku AS UK, a navrhl, 
aby její e-mailová adresa spolu s adresou senátora Jiřího Mrázka byly zahrnuty do 
hromadné adresy senátu. 
 
Schváleno: 7–0–0 
 
2. Schválení nové organizační struktury ETF  
 
Podle čl. 5 odst. 2 Statutu ETF senát rozhoduje na návrh děkana o sloučení 
základních pracovišť fakulty. Podle odst. 1 upravuje organizační uspořádání fakulty 
organizační řád, který po vyjádření senátu vydává opatřením děkan.  
 Děkan J. Roskovec předložil senátu návrh nového Organizačního řádu ETF. Podle 
něj by mj. mělo být stávajících 9 kateder sloučeno do 5 nových. Jelikož v kolegiu 
děkana vznikla diskuse o názvu nové katedry, do níž by měly být sloučeny katedry 
církevních dějin a systematické teologie, ponechal na rozhodnutí senátu volbu ze 
dvou možností: 
 
 -Katedra historické a systematické teologie 
nebo 
 -Katedra (církevních) dějin a systematické teologie. 
 
D. Cielontko připomněl, že „historická teologie“ je spíše obvyklá na fakultách 
katolických, zatímco „církevní dějiny“ na protestantských. Pokud by měla být zvolena 
druhá varianta, volil by spíše delší název „církevních dějin“. 
 
Byl schválen název „Katedra církevních dějin a systematické teologie“:  7–0–0 
 
(dorazil F. Čapek) 
 
Vznik kateder podle předloženého návrhu Organizačního řádu schválen:  8–0–0 
 
Návrh Organizačního řádu ETF byl jinak projednán bez připomínek. Děkan J. 
Roskovec poděkoval za schválení a projednání a oznámil, že k 1. 7. 2025 budou 
jmenováni noví vedoucí kateder, k nimž se podle čl. 6 odst. 5 má senát ještě vyjádřit. 
Předložený návrh Organizačního řádu ETF je přílohou tohoto zápisu. 



3. Transformace programu TSE 
 
Na návrh F. Žilky ze 14. 1. byl na zasedání pozván P. Bargár, fakultní koordinátor pro 
transformaci magisterského studijního programu Teologie-Spiritualita-Etika (TSE). 
Tento program byl původně navržen jako navazující magisterský na bakalářský 
program Teologie křesťanských tradic (TKT). Výuku se však nepodařilo zorganizovat 
podobně jako u TKT a program proto trpěl značným časovým rozptylem.  
 P. Bargár informoval senát, že nový magisterský studijní program TSE by měl být 
organizován bez pevného rozvrhu podle individuálních studijních plánů na způsob 
„research master“. Tím by měl být zdůrazněn badatelský zřetel tohoto studijního 
programu, který by byl vlastně širší přípravou projektu pro budoucí postgraduální 
studium teologie. Program musí splňovat časovou dotaci 80 hod. kontaktní výuky na 
semestr (1. semestr 160 hod.). Bude podána žádost o akreditaci prezenčního i 
kombinovaného studia a to v češtině i angličtině. Program by měl být otevřen od AR 
2026/27. 
 J. Roskovec připomněl, že zatímco program TKT představuje do šíře rozvedené (a 
v jistých aspektech „odlehčené“) studium teologie, TSE by měl být naopak soustředěn 
na určitou odbornou problematiku. 1. ročník je koncipován jako seznámení 
s disciplínou v širším záběru do souvisejících oblastí, dále se už předpokládá práce na 
vlastním projektu. D. Cielontko si položil otázku, zda bude takto koncipovaný 
program zajímavý pro zahraniční („anglické“) studenty. TSE byl původně koncipován 
pro absolventy TKT. Navrhl proto nějak navázat TSE na TKT a anglickou EvT. Poučit 
se lze též od podobných „research master“ programů v Lovani, které jsou ovšem 
koncipovány spíše pro studenty z „globálního Jihu“. F. Žilka zdůraznil význam TSE 
jako motivace studentů, aby úspěšně dokončovali studium TKT. M. Vaňáč upozornil, 
že zatímco studium TKT je koncipováno „komunitně“ a TSE „individuálně-
badatelsky“, může nové TSE očekávat jakýsi velmi různorodé uchazeče. 
 
4. Studijní záležitosti oboru Evangelická teologie 
 
V reakci na usnesení AS ETF o studijních záležitostech ze 14. 1. děkan J. Roskovec 
informoval senát, že vyzval vyučující, 
1) aby si v SISu vypsali konzultační hodiny, 
2) aby studentům dali jasné instrukce ohledně podmínek absolvování předmětu 
(udělení zápočtu), zejména pak o termínech odevzdání seminárních prací (podle čl. 6 
stávajících Pravidel pro organizaci studia „kontrola studia může probíhat nejpozději 
do konce AR bezprostředně následujícího po roku, ve kterém si student takový 
předmět zapsal“ – termín odevzdání však určuje učitel), 
3) aby v rámci přípravy předmětů vypisovaných na příští AR pohlídali v SISu aktuální 
údaje (anotace, literaturu, požadavky). 
 
S. Šimková poděkovala J. Roskovcovi za už učiněná opatření a informovala, že s M. 
Kocandou a J. Tkáčikem procházeli „střednědobé“ úkoly ze 14. 1. S jejich 
zapracováním by se mělo počítat, až budou připravována nová Pravidla pro 
organizaci studia. S proděkanem L. Benešem bude připravena orientační podpora pro 
studenty (nejen) 1. ročníku (body 1.1–1.3 zápisu ze 14. 1.).  

 F. Čapek informoval o odpovědi M. Prudkého stran učebnice hebrejštiny: 
1) Gramatiku biblické hebrejštiny nyní napsal Pavel Sládek,  letos ji ještě při výuce 
ověřuje, rukopis prof. Prudký lektoruje. Až to vyjde, může to i ETF posloužit jako čes-
ky psaná gramatika hebrejštiny. 



2) Cvičebnice hebrejštiny prof. Prudkého byla od začátku koncipována jako skriptum, 
tedy podkladový materiál pro PREZENČNÍ výuku, nikoli domácí samouky. Proto ne-
má výkladové části ani klíče ke cvičením. Ani jedno nebude prof. Prudký doplňovat. 
3) Vydávat nyní Wolfganga Schneidera (Grammatik des biblischen Hebräisch. Ein 
Lehrbuch) česky už není tolik třeba, existuje jak německy, tak anglicky. Anglicky 
máme PDF. 
4) V současné době prof. Prudký pracuje na anglické verzi své cvičebnice, aby byla pro 
naše anglické studenty. V kombinaci s anglickou edicí Schneidera to vytvoří dvou-
svazkový celek, který by měl být docela úplný. 

5.  Garnýže a zvelebení dvorku 
 
V. Adamec předložil senátu 17. 3. dva návrhy: 
 
1) Instalování garnýží se závěsy na okna ve studovně. Možnost zatažení závěsů by 
mohlo lidem zpřístupnit tento prostor pro studium. Několik kolegů se zmínilo, že 
místnost nevyužívají právě kvůli obrovským oknům do ulice. Pro případnou instalaci 
jsem V. Adamec získal studenta (zkušený stavební technik), takže náklad by byl 
spojen pouze s nákupem materiálu a případnou údržbou. 
2) Zatím nedošlo k zakrytí vzduchotechniky na dvorku, třebaže s tím plán rekon-
strukce počítal.  V. Adamec navrhuje vzduchotechniku dekorovat zelení a potom pří-
padně doplnit celý prostor truhlíky. Výběr květin by měl být takový, aby vyžadovaly 
minimální odbornou údržbu a aby bylo možné je průběžně udržovat se studentskou 
pomocí. 
 
P. Gallus vyslovil jednoznačný souhlas s pořízením zeleně na dvorek a nesouhlas s 
instalací garnýží a závěsů do studovny. Dokud místnost sloužila jako čítárna časopisů, 
uchylovali se do ní studenti, kterým v prostorách knihovny scházelo denní světlo. 
Dříve byly v místnosti žaluzie, ale nevyužívaly se, a v případě závěsů by navíc vznikl 
problém s jejich údržbou.  
 
6. Různé 
 
6.1 Provoz studovny 
 
P. Moskala informoval senát o využití nové studovny v přízemí fakulty. Z iniciativy 
rektorátu UK by měla být na kartu ISIC ve zkouškovém období (mimo letní 
prázdniny) přístupná všem studentům UK. Zkusíme studovnu takto otevřít od 1. 5. do 
30. 6. a pak provoz vyhodnotíme. P. Gallus navrhl, aby studovna byla otevřena od 
pondělí do soboty v čase 8:00–20:00, P. Moskala upozornil, že v sobotu je vrátnice 
obsazena (a tedy budova na kartu přístupná) jen do 18:00. Studovna bude tedy 
v termínu 1. 5. – 30. 6. 2025 pro všechny studenty UK přístupná v čase 
po–pá 8:00–20:00, so 8:00–18:00. 
 
Vzato na vědomí: 8–0–0 
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